
                                                                                                   

 

             R O M Â N I A 

JUDEȚUL BUZĂU 

COMUNA PODGORIA 

 

PROCES – VERBAL    

 al sedintei ordinare  din 31 ianuarie 2023 

Astăzi, 31 ianuarie 2023, Consiliul Local al comunei Podgoria, 
judeţul Buzau,  s-a intrunit în şedinţa ordinară, sedinta fiind convocată 

conform prevederilor art. 133 alin. (1) , art. 134, alin (1) lit.a), alin.(2) si 
alin. (3) lit. a)  din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, de 

către Primarul Comunei Podgoria, dl. Chiru Marius-Viorel, prin 
Dispoziţia nr. 5 din  25.01.2023 . 

Potrivit dispoziţiilor art. 137 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 
Administrativ,  se procedează la verificarea prezenţei consilierilor locali la 
şedinţă şi se constată că din totalul de 13 consilieri locali validati in functie, 

sunt prezenţi  10 consilieri locali( doamna Mavrodin Elena, dl. Pricopi  
Ionut si d-na Gheorghe Luminita fiind invoiti- motivati de faptul ca se afla 
intr-o stare de sanatate care necesita  tratament medical ) -art. 137 alin(2) 

lit.a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ  . 

La şedinţă de astazi mai participă:  dl. primar al comunei Chiru 

Marius, dl. viceprimar Iorga Damian, d-na secretar general Rapeanu Violeta. 

  In conformitate cu prevederile  art.123 din O.U.G. nr. 57/2019 

privind Codul Administrativ, lucrarile sedintei sunt conduse de domnul 

consilier Nanescu Dumitru. 

In conformitate cu dispoziţiile art. 138 alin.(15) din O.U.G. nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ, la începutul acestei şedinţe, secretarul general 
al comunei supune spre aprobare procesul-verbal ale şedinţei  ordinare din 
28 decembrie 2022.  Consilierii locali şi primarul au dreptul ca, în cadrul 

şedinţei  consiliului local, să conteste conţinutul procesului-verbal şi să 
ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa anterioară. 

Intrucât nu se înregistrează contestatii cu privire la  conţinutul 
procesului-verbal si nici solicitari pentru  menţionarea exactă a opiniilor 
exprimate în şedinţa anterioara, Secretarul general al comunei Podgoria, 

supune spre aprobare procesul-verbal încheiat în şedinţa ordinare 
anterioare, respectiv, cel din data 28.12.2023- aprobat în unanimitate de 
către membrii Consiliului local prezenţi la şedinţă cu 10 voturi „pentru”, 0 

voturi  "impotriva" si 0 vot „abtinere” .  
Fiind indeplinite prevederile art. 135 alin. (1) – (4)  din OUG nr. 

57/2019 privind Codul Administrativ,  se supune la vot ordinea de zi a 
şedinţei din 31.01.2023, ordine de zi ce cuprinde : 



                                                                                                   

 

1,  Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei 
şcolare a unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din comuna 
Podgoria, pentru anul şcolar 2023 - 2024 

   initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

 

2,  Proiect de hotarare privind aprobarea Planului de actiuni 
sau lucrari de interes local stabilit  pentru anul 2023 pentru 

persoanele majore  apte de munca    din familiile beneficiare  ale 
Legii nr. 416/2001 privind  venitul minim 

            initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul 

comunei 
 

3,  Proiect de hotarare privind validarea  Dispozitiei  nr. 1 din 

5.01.2023  privind acoperirea  definitiva a deficitului sectiunii  de 
dezvoltarea a bugetului  local al comunei Podgoria, judetul Buzau, pe 

anul 2022 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

 

4, Proiect de hotarare pentru aprobarea Regulamentului de 

eliberare a Acordului de functionare privind activitățile comerciale ce 

se desfășoară pe raza comunei Podgoria , județul Buzău 

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

 

5, Proiect de hotarare pentru  stabilirea  unor măsuri 

/demersuri privind activitatea Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară „Eco Buzău 2009” la care comuna Podgoria  este 
membru asociat  

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

 

6, Proiect de hotarare privind aprobarea  incheierii Actului 

aditional  nr. 2 la Contractul  de delegare – contract de achiziţie 
publică de servicii – a gestiunii serviciului de salubrizare al U.A.T. 
COMUNA PODGORIA, JUDEŢUL BUZĂU, pentru activitatea de 

colectarea separată şi transportul separat al deşeurilor municipale şi 
al deşeurilor similare provenind din activităţi comerciale din 
industrie şi instituţii, inclusiv fracţii colectate separat, fără a aduce 

atingere fluxului de deşeuri de echipamente electrice şi electronice, 
baterii şi acumulatori, contract inregistrat sub  nr. 5833/21.12.2021, 

incheiat   cu S.C. ACVATERM S.A. 
initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei 

7, Intrebari, interpelari, raspunsuri 

 

Se suplimenteaza ordinea de zi cu inca un proiect de hotarare 
privind stabilirea salariilor de baza pentru functionarii publici si 
personalul contractual din cadrul Aparatului de specialitate al 
primarului comunei Podgoria, judetul Buzau  

initiator : Chiru Marius - Viorel, primarul comunei  



                                                                                                   

Fiind supusa votului, ordinea de zi este aprobata cu 10(zece) ) voturi 
pentru, 0(zero) voturi abtinere,  0(zero) voturi impotriva. 

Discutii :  

1. Referitor la primul punct de pe ordinea de  sedintei de 
astazi,privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 
preuniversitar de stat din comuna Podgoria, pentru anul şcolar 2023 – 2024, 
domnul consilier PSD Ciui Cosmin-  adreseaza intrebarea daca  in 
contextul in care Gradinita de Plesesti  este scoasa din reteaua de 

invatamant actuala si  daca pe viitor vor  mai fi copii in satul Plesesti, 
aceasta se poate infiinta iarasi? Postul respectiv de educator mai poate fi 

infiintat?Care este numarul de copii care necesita  functionarea acestui  
post? 

La aceasta intrebare domnul Primar , Chiru Marius, ii raspunde 

domnului consilier ca postul respectiv in aceasta perioada nu va mai fi 
bugetat, dar in cazul in care va creste numarul copiilor, vom reveni la acesta 
. Numeric vorbind, intre 10-20 copii determina infiintarea acestui post de 

educator.  Cladirea va fi intretinuta, dar se va pierde o jumatate de norma 
pentru functia de ingrijitor cladiri. Temerea cea  mai mare este ca in cativa 
ani si Scoala de la Cotatcu ar putea avea aceeasi soarta . Nu e doar 

problema comunei noastre scaderea natalitatii, e o problema la nivel 
national. Postul de la Gradinita  Plesesti a fost infiintat de doamna Stefan 

Gabriela  in  anul  1995. 
Fiind epuizate discutiile  referitoare la primul proiect de hotarare aflat 

pe ordinea de zi a sedintei de astazi, domnul Nanescu Dumitru – presedintele 

de sedinta - supune la vot adoptarea proiectului de hotarare privind 
aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 

preuniversitar de stat din comuna Podgoria, pentru anul şcolar 2023 – 
2024,  proiect votat in forma initiata in unanimitate de voturi , cu 
10(zece) voturi "pentru", 0(zero) voturi "abtinere",  0(zero) voturi 

"impotriva ". 

2,  Proiect de hotarare privind aprobarea Planului de actiuni 

sau lucrari de interes local stabilit  pentru anul 2023 pentru 
persoanele majore  apte de munca    din familiile beneficiare  ale 
Legii nr. 416/2001 privind  venitul minim. 

 Referitor la acest punct, domnul consilier PSD Ciui Cosmin 
adreseaza intrebarea cate dosare avem in plata la acest moment si cate 

persoane apte de munca  sunt? 

Domnul viceprimar Iorga Damian  mentioneaza ca avem mai multe 
categorii de beneficiari ai  Legii nr. 416/2001 – cei care sunt beneficiari si 

sunt scutiti medical, cei care  au varsta de pensionare. De asemenea sunt 
persoane care nu au vechime in munca, dar au varsta, beneficiaza de 
ajutorul social, insa sunt scutiti de ore de efectuat. 

Din 100 de dosare - aproximativ 40 efectueaza ore. Intr-un dosar sunt 
mai multe persoane, dar doar una efectueaza aceste ore; minim 10 ore / 

persoana si suma minima 142 lei. Numarul de ore este stabilit prin lege, 
generat de programul  de ajutor social. Orele sunt efectuate de persoane 
care au minim 18 ani. 

Daca are copil de pana la 7 ani – mama este scutita; daca sunt mame 
singure – de asemenea nu fac ore.  



                                                                                                   

Luna aceasta  au fost chemati sa efectueze ore, la deszapezire, dar un 
numar de 20 de persoane(care nu au iesit nici luna trecuta) nu au iesit la 

ore, astfel ca vor fi suspendati. 

Numarul minim si maxim de ore pe care le au de efectuat beneficiarii 

Legii  nr. 416/2001 este stabilit in baza legii, generat de program, dupa 
introducerea venitului pe familie si a numarului de membri, din dosarul 
respectiv. 

Prezinta Consiliului local cateva exemple de persoane care sunt 
beneficiari ai Legii nr. 416/2001 : limita venitului este pana in 3000 lei. Am 
avut o persoana  beneficiar de Legea nr. 416/2001, care se ocupa de 

ingrijirea mamei sale, si care a depus intr-un cont personal, pensia acesteia. 
In urma verificarilor in PATRIMVEN, AJPIS a stabilit sa returneze suma 

incasata pe  2 ani. Acesta a acuzat Primaria – pentru ca nu a stiut de 
aceasta conditie.  

In contextul adoptarii acestui proiect de hotarare, apreciaza ca ar fi 

bine daca am hotari  ca acest Plan de actiuni sa fie respectat si de cei care 
au de facut  munca in folosul comunitatii. Avem un numar de patru 

persoane care efectueaza acum aceste ore in folosul comunitatii, in baza 
unor hotarari judecatoresti definitive, toti din cauza alcoolului  

Apreciaza ca e cazul sa  deschidem actiuni  in instanta pentru 

persoanele care nu isi achita  amenzile. Avem contract cu doamna avocat, ii 
putem cere sprijinul, sa demaram astfel de actiuni si la Primaria Podgoria. 
Marea majoritate, dupa primirea citatiei sau  primul termen stabilit de 

instanta, achita aceste amenzi.  

Referitor la cel de al doilea punct aflat pe ordinea de zi, fiind epuizate 

discutiile, domnul Nanescu Dumitru– presedintele de sedinta - supune la vot 
adoptarea   proiectului de hotarare privind aprobarea Planului de 
actiuni sau lucrari de interes local stabilit  pentru anul 2023 pentru 

persoanele majore  apte de munca-  proiect votat in forma initiata in 
unanimitate de voturi , cu 10(zece) voturi "pentru", 0(zero) voturi 

"abtinere",  0(zero) voturi "impotriva ". 

 

3,  Referitor la proiectul de hotarare privind validarea  

Dispozitiei  nr. 1 din 5.01.2023  privind acoperirea  definitiva a 
deficitului sectiunii  de dezvoltarea a bugetului  local al comunei 

Podgoria, judetul Buzau, pe anul 2022 -  nu sunt discutii, astfel ca 
domnul Nanescu Dumitru  – presedintele de sedinta - supune la vot 
adoptarea proiectul de hotarare privind validarea  Dispozitiei  nr. 1 

din 5.01.2023  privind acoperirea  definitiva a deficitului sectiunii  
de dezvoltarea a bugetului  local al comunei Podgoria, judetul Buzau, 

pe anul 2022 -  proiect   votat in forma initiata in unanimitate de 
voturi , cu 10(zece) voturi "pentru", 0(zero) voturi "abtinere",  0(zero) 
voturi "impotriva ". 

 

4, Referitor la proiectul de hotarare pentru aprobarea 

Regulamentului de eliberare a Acordului de functionare privind 

activitățile comerciale ce se desfășoară pe raza comunei Podgoria, 

județul Buzău – domnul primar  precizeaza ca in localitatile mai mari, in 
momentul in care un intreprinzatori  deschide  o afacere, un punct de 

lucru, trebuie sa solicite si de la Primarie, un acord de functionare. Comuna 



                                                                                                   

Podgoria nu a avut adoptat pana acum un astfel de Regulament de eliberare 

a Acordului de functionare pentru a activitățile comerciale. Sunt cateva 
persoane pe raza comunei care au beneficiat de finantare in urma cursurilor 

de formare pe care le-au facut.  La nivelul municipiului Rm- Sarat dar si a 
altor unitati administrativ teritoriale,  exista astfel de regulamente - precum 

cel aflat pe ordinea de zi a sedintei noastre. Proiectele aprobate au fost in 
cadrul programului P.O.C.U. si cativa tineri din comuna noastra au obtinut 
finantarea de 25,00 mii euro. Acestia solicita din partea Primariei, eliberarea 

unui Acord de functionare, fara de care  nu pot inchide proiectul. 

 Cand vor veni sa ia aceste acorduri, tinerii vor trebui atentionati, in 

vederea intocmirii rapoartelor de evaluare pentru spatiile detinute; roaga pe 
doamna secretar sa le transmita aceasta informatie. 

 Subliniaza ca se bucura de faptul ca acesti tineri au obtinut finantare 

pentru implementarea acestor proiecte.  Taxa anuala  pentru eliberarea 
acestor acorduri de functionare  ramane stabilita la suma de 200  de lei. 

Vor fi sesiuni de finantare  in cadrul carora se vor acorda finantari de 

100,00 mii de euro; si-ar dori ca tinerii din comuna noastra sa beneficieze 
de ele.  

Fiind epuizate discutiile referitor  la acest proiect de hotarare, domnul 
Nanescu Dumitru  – presedintele de sedinta - supune la vot adoptarea 
proiectului de hotarare privind aprobarea Regulamentului de 

eliberare a Acordului de functionare privind activitățile comerciale ce 

se desfășoară pe raza comunei Podgoria , județul Buzău  -  proiect  
votat in forma initiata in unanimitate de voturi, cu 10(zece) voturi 
"pentru", 0(zero) voturi "abtinere",  0(zero) voturi "impotriva ". 

5, Proiect de hotarare pentru  stabilirea  unor măsuri 

/demersuri privind activitatea Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară „Eco Buzău 2009” la care comuna Podgoria  este 

membru asociat  

Referitor la acest punct aflat pe ordinea de zi, domnul  Primar  

Chiru Marius,  precizeaza ca in luna decembrie, a participat la o sedinta in 
cadrul Consiliul Judetean Buzau- Asociatia  Eco Buzau 2009 - in care s-a 
stabilit ca,  in vederea punerii in aplicare a ultimilor modificari ale Legii nr. 

101/2006, Asociatia sa fie cea care face demersurile. 

 Problema se pune in sensul ca au aparut  foarte multe  societati  

care preiau  gunoiul, dar acestea trebuie sa–l duca, spre depozitare  la 
RER. In acest sens trebuie sa  incheiem un contract. Ultimile modificari 
legale obliga  unitatile administrativ teritoriale, inainte de atribuirea 

activitatii de colectare separata si transport separat al deseurilor   
municipale, sa atribuie, individual sau in asociere, activitatea de transfer, 
sortare si implicit de elimninare  prin depozitare a deseurilor, prin 

contractde delegare unui operator care detine suportul tehnic obligatoriu 
(statie transfer, statie de sortare si implicit statie de depozit a deseurilor).  

Se impune astfel emiterea unei hotarari  de Consiliul local, prin care 
se  va stabili operatorul  caruia  ii vor fi delegate cele trei activitati , pentru 
ca operatorul  caruia i-a fost delegata activitatea de colectare  si transport  

separat al deseurilor    de pe raza comunei Podgoria, sa poata lua act, 
astfel incat  eliminarea finala a deseurilor colectate  sa se faca  doar  la 

operatorul  caruia i-au fost delegate activitatile mentionate anterior.   



                                                                                                   

Domnul consilier Gheorghe Adrian, adreseaza intrebarea daca va 
scadea taxa de la Acvaterm ? 

La aceasta intrebare domnul Primar Chiru Marius  ii raspunde ca 
nu, tarifele  stabilite de Acvaterm vor ramane aceleasi . 

Fiind epuizate discutiile referitor  la acest proiect de hotarare, 
domnul Nanescu Dumitru  – presedintele de sedinta - supune la vot 
adoptarea proiectului de hotarare pentru stabilirea  unor măsuri 

/demersuri privind activitatea Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară „Eco Buzău 2009” la care comuna Podgoria  este 
membru asociat -proiect votat in forma initiata   in unanimitate de 

voturi, cu 10(zece) voturi "pentru", 0(zero) voturi "abtinere",  0(zero) 
voturi "impotriva* 

 

6, Proiect de hotarare privind aprobarea  incheierii Actului 
aditional  nr. 2 la Contractul  de delegare – contract de achiziţie 

publică de servicii – a gestiunii serviciului de salubrizare al U.A.T. 
COMUNA PODGORIA, JUDEŢUL BUZĂU, pentru activitatea de 
colectarea separată şi transportul separat al deşeurilor municipale şi 

al deşeurilor similare provenind din activităţi comerciale din 
industrie şi instituţii, inclusiv fracţii colectate separat, fără a aduce 
atingere fluxului de deşeuri de echipamente electrice şi electronice, 

baterii şi acumulatori, contract inregistrat sub  nr. 5833/21.12.2021, 
incheiat   cu S.C. ACVATERM S.A. 

 
Referitor la acest proiect de hotarare domnul primar Chiru Marius 

mentioneaza  ca are legatura cu proiectul de hotarare despre care am 

discutat putin mai devreme. Noile tarife ACVATERM au fost stabilite motivati 
fiind de majorarea salariului minim pe economie, conform H.G. nr. 

1447/2022. 

Referitor la acest proiect de hotarare, domna consilier PSD Iacob Ana 
– Viorica  precizeaza ca a fost la Primaria Topliceni pentru a achita impozitul 

si a costatat ca taxa de salubrizare este inclusa in impozit; apreciaza ca poate 
fi un exemplu de urmat. 

Domnul primar Chiru Marius ii raspunde acesteia  ca a evitat sa 

faca acest lucru - poate fi interpretat si e dificil sa incasam la inceput de an  
suma in mod integral.  Considera ca lunar e cel mai OK. 

Domnul viceprimar  Iorga Damian  cunoaste ca alte unitati 
administrativ teritoriale au achizitionat programe in care sunt introduse mai 
multe date, precum si componenta familiei respective. Ar fi necesar si la 

nivelul comunei noastre.  

Domnul primar Chiru Marius ii raspunde acestuia ca de cand este la 

conducerea comunei, a achizitionat  mai multe programe, in anul 2012 
-cand au venit dansii la conducerea comunei– se lucra cu creionul pe hartie. 

Fiind epuizate discutiile referitor  la acest proiect de hotarare, 

domnul Nanescu Dumitru  – presedintele de sedinta - supune la vot 
adoptarea proiectului de hotarare privind aprobarea  incheierii 
Actului aditional  nr. 2 la Contractul  de delegare – contract de 

achiziţie publică de servicii – a gestiunii serviciului de salubrizare al 
U.A.T. COMUNA PODGORIA, JUDEŢUL BUZĂU, pentru activitatea de 

colectarea separată şi transportul separat al deşeurilor municipale şi 



                                                                                                   

al deşeurilor similare provenind din activităţi comerciale din 
industrie şi instituţii, inclusiv fracţii colectate separat, fără a aduce 

atingere fluxului de deşeuri de echipamente electrice şi electronice, 
baterii şi acumulatori, contract inregistrat sub  nr. 5833/21.12.2021, 

incheiat   cu S.C. ACVATERM S.A. – proiect votat  in forma initiata, 
votat in unanimitate de voturi, cu 10(zece)  voturi "pentru", 0(zero) 
voturi "abtinere",  0(zero) voturi "impotriva*. 

 

7,Proiect de hotarare privind stabilirea salariilor de baza pentru 
functionarii publici si personalul contractual din cadrul Aparatului 
de specialitate al primarului comunei Podgoria, judetul Buzau . 

 Referitor la acest proiect de hotarare, domnul primar Chiru Marius 
face precizarea ca s-a avut in vedere nivelul salariului minim pe economie 
stabilit de H.G. nr. 1447/2022 precum si prevederile O.G.  nr. 168/2022, 
cuprinzand majorarea de 10%. 

Domnul viceprimar Iorga Damian  precizeaza ca de aceste majorari 
salariale nu beneficiaza primarul, viceprimarul, secretarul general, 
contabilul, cei din urma fiind limitati de indemnizatia viceprimarului.  

 

Fiind epuizate discutiile referitor  la acest proiect de hotarare, 
domnul Nanescu Dumitru  – presedintele de sedinta -proiect votat in 
forma initiata supune la vot adoptarea proiectului de hotarare 

privind stabilirea salariilor de baza pentru functionarii publici si 
personalul contractual din cadrul Aparatului de specialitate al 

primarului comunei Podgoria, judetul Buzau - proiect votat in forma 
initiata in unanimitate de voturi, cu 10(zece)  voturi "pentru", 0(zero) 
voturi "abtinere",  0(zero) voturi "impotriva*. 

Intrebari, interpelari, raspunsuri 

Domnul primar Chiru Marius  doreste sa faca unele  precizari : la 

un moment dat, in sedinta de consiliu a spus ca nu va mai  candida la 

functia de primar; 70% inca simte la fel, 30%   este inca nesigur. Ar dori ca  

cei care  au de gand sa  conduca comuna, sa se implice, sa nu  sa stea  

pe facebook si sa arate  ca sunt de   capabili/incapabili. 

Domnul consilier  PNL Gheorghe Adrian, ii reaminteste domnului  

Primar ca tocmai dansul a fost cel care a spus la un moment, ca trebuie sa 

fim imuni. 

Domnul primar Chiru Marius  adauga faptul ca a obtinut avizele 

initiale pentru proiectul infiintarea sistemului de aliemntare cu apa potabila 

la Plesesti. In perioada urmatoare va merge la Notariat pentru a incheia 

actul de donatie a terenului  pe care se vor amplasa bazinele de apa. 

Implementam in perioada urmatoare si proiectul privind amenajarea 

terenului de mini fotbal  din cadrul Scolii  Podgoria.  A initiat proiecte  

pentru  dotarea cu mobilier a institutiilor de invatamant, table interactive 

in scoli. 

Adauga ca inainte cu trei luni de alegeri, va purta discutii  in cadrul 

partidului si va vedea  ce se va decide. 



                                                                                                   

Domnul viceprimar Iorga Damian informeaza membrii Consiliului 

local, legat de deszapezire,  ca a avut   trei zile si trei nopti infernale ; 

oamenii ne jignesc, ne ameninta, in ultimii ani s-au inrait. Precizeaza ca 

dansul impreuna cu domnul primar formeaza o echipa; nu au nimic de 

impartit. A inteles ca dansul si-ar fi anuntat candidatura; acestea sunt doar 

zvonuri – nimic adevarat . 

Echipa PSD este una capabila si solida; mai avem inca mult de 

munca.  

Nemaifiind discutii in cadrul sedintei si alte probleme de analizat nu 

mai sunt, iar punctele inscrise pe ordinea de zi au fost discutate, cu 

permisiunea domnilor consilieri, presedintele de sedinta declara inchise 

lucrarile sedintei , multumind tuturor celor prezenti  pentru participare. 

Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 

 

Presedinte de sedinta,  
     

Nanescu Dumitru  

                                                  Secretar general,  
 

                   Rapeanu Violeta                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
   


